

ISSN 2097-101X  
CN 10-1798 /N

# 自然资源情报

## NATURAL RESOURCES INFORMATION

原《国土资源情报》

地质学领域高质量科技期刊

地理资源领域高质量科技期刊



ISSN 2097-101X



主管：自然资源部

主办：自然资源部信息中心

2022.2 总第254期

# 自然资源情报

ZIRAN ZIYUAN QINGBAO

2022 年第 2 期 (总第 254 期) (月刊)

## 目次

### 自然资源管理

- 健全自然资源资产产权体系 ..... 王 晨, 阙 翔 1
- 珠三角城市群“三生空间”特征演化与优化配置研究 ..... 李 奇, 罗宏明, 刘翠霞, 等 5
- 少数民族贫困地区村庄内部用地结构差异及驱动力分析 ..... 冯文靖, 冯春燕, 韦燕飞, 等 11
- 基于多元利益主体诉求的国家公园游憩管理研究 ..... 吴星星, 杨阿莉 20
- 海河流域近 20 年气象干旱和水资源形势研究 ..... 周根富, 解文静 28

### 土地管理与制度改革

- 新中国成立 70 多年来土地制度改革与土地市场演进分析 ..... 浦绍仙, 金 莲 33
- 黄河上游兰西城市群城市用地结构变化特征分析 ..... 闫 敏, 李晓丹, 刘学录, 等 39

### 矿产管理与制度改革

- 我国私营矿山开发利用现状分析 ..... 葛振华, 梁 伟, 吴 琪, 等 46

### 地质调查评价

- 地质工作支撑地方经济社会高质量发展的思考 ..... 姜杉钰, 王 峰 53

### 地方管理实践与探索

- 黔西南州新型城镇化发展时空分异 ..... 孙红梅, 刘书剑 58

封面图片来源: 全景

# NATURAL RESOURCES INFORMATION

( MONTHLY )

Feb., 2022

Contents

No.254

---

---

<b>Perfecting the property rights system of natural resources assets</b> <i>Wang Chen, Que Xiang</i> .....	1
<b>Study on characteristics evolution and optimal allocation of “Production-Living-Ecological Spaces” in Pearl River Delta urban agglomeration</b> <i>LI Qi, LUO Hongming, LIU Cuixia, et al.</i> .....	5
<b>Analysis on the differences and driving forces of land use structure within villages in minority impoverished areas</b> <i>FENG Wenjing, FENG Chunyan, WEI Yanfei, et al.</i> .....	11
<b>Research on the recreation management of national parks based on the demands of multi-interest subjects</b> <i>WU Xingxing, YANG Ali</i> .....	20
<b>Study on meteorological drought and water resource situation in Haihe River Basin in the last 20 years</b> <i>ZHOU Genfu, XIE Wenjing</i> .....	28
<b>Analysis of land system reform and land market evolution in the past 70 years since the founding of the People's Republic of China</b> <i>PU Shaoxian, JIN Lian</i> .....	33
<b>Analysis on the change characteristics of urban land use structure in the Lanzhou-Xining urban agglomeration in the upper reaches of the Yellow River</b> <i>YAN Min, LI Xiaodan, LIU Xuelu, et al.</i> .....	39
<b>Analysis on the present situation of development and utilization of private mines in China</b> <i>GE Zhenhua, LIANG Wei, WU Qi, et al.</i> .....	46
<b>Thought on geological work supporting the high-quality development of local economy and society</b> <i>JIANG Shanyu, WANG Feng</i> .....	53
<b>Spatial-temporal differentiation of new urbanization development in Qianxinan, Guizhou</b> <i>SUN Hongmei, LIU Shujian</i> .....	58